

The Broken Stout - Bio

EN :

The Broken Stout, it's a childhood friendship story. Five buddies from Ciney, Belgium. All began with concerts across their countryside. First with two guitars and two voices (Simon & Victor), then three voices (Bryan) before being joined by a drummer (Thomas) and a pianist (Adrien).

Initially performing cover songs, they now present their own repertoire, influenced by their idols such as Dire Straits, The Beatles, The Eagles, and Queen. The band members place great importance on the harmony of their voices and instruments.

Their lyrics reflect their contemplation of the modern era, where one can easily lose control: the swift passage of time, the frenetic pace of life, and a reflection on the injustices they witness. This outward view of the world is accompanied by a significant amount of introspection as well. Friendship, authenticity, and the desire for a better world are never far away.

The band celebrated their first anniversary on April 1, 2023. This date also marked the beginning of their first recordings in a small studio in Eghezee, near Namur. It was there that they were able to develop their compositions and experiment with new sounds. Their very first single, "Burning Road," was released on July 14, and their EP is expected to be released in September 2023. It represents the culmination of several months of work and serves as a first step towards an album.

FR :

The Broken Stout, c'est l'histoire d'une amitié d'enfance. Cinq copains de Ciney, en Belgique. Tout a commencé par des concerts à travers leur campagne. D'abord avec deux guitares et deux voix (Simon & Victor), puis trois voix (Bryan) avant d'être rejoints par un batteur (Thomas) et un pianiste (Adrien).

D'abord interprètes de reprises, ils présentent aujourd'hui leur propre répertoire bercé par leurs idoles Dire Straits, The Beatles, The Eagles, Queen... Les membres du groupe accordent beaucoup d'importance à l'harmonie de leurs voix et de leurs instruments.

Leurs textes reflètent leur questionnement face à une époque moderne où l'on peut aisément perdre le contrôle : le temps qui passe à toute vitesse, le rythme effréné de la vie mais également une réflexion sur les injustices dont ils sont témoins. A cette vision du monde extérieur se mêle une belle part d'introspection également. L'amitié, l'authenticité et le désir d'un monde meilleur ne sont jamais loin.

Le groupe a fêté son 1er anniversaire le 1er avril 2023. Cette date marque aussi le début de leurs premiers enregistrements dans un petit studio à Eghezee, près de Namur. C'est là qu'ils ont pu développer leurs compositions et expérimenter avec de nouvelles sonorités. Leur tout premier single "Burning Road" est sorti le 14 juillet et leur EP est attendu pour septembre 2023. Il représente l'aboutissement de plusieurs mois de travail et une première étape vers l'album.